
Protokół  nr XXXV I /10 
z odbytej sesji Rady Gminy Brody 

w dniu 29 stycznia 2010r.  
 

               O godz. 903  p. Lech Kossak Przewodniczący Rady Gminy Brody otworzył obrady XXXVI 
Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 14.  
Radny p. Ryszard Kowalczuk – nie usprawiedliwił swoją nieobecność. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do porządku obrad ?  
 
Wójt prosił o wycofanie uchwały  dot. ustalenia górnych stawek opłat za usługi  odbierania 
odpadów komunalnych, chce to przeanalizować z Lubskiem  i przedłożyć sprawę na najbliższej 
sesji. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował przełożenie pkt. 5 na sesję lutowa, ponieważ ferie dopiero 
się kończą. 
 
T. Stojecki uważa, że uchwałę dot. porozumienia o współpracy Gminy Lubsko z samorządami  
należy przedyskutować na komisjach. 
 
M. Tracz – komisje nie otrzymały materiałów do uchwały ( 8/a) w spr. wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa złożonego przez PWE Gubin … dlatego proponuje przekazać to dla komisji i 
omówić na sesji w lutym. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że na sesji w grudniu  informował, ze wpłynęły dokumenty  w 
spr. podjętych uchwał i kto chciał, to mógł się z tymi dokumentami zapoznać. Dokumenty były 
dostępne w biurze rady. Nie mieliśmy tego kserować , bo to obszerny materiał.  
To zależało od przewodniczących komisji czy chcieli omawiać sprawę na komisji. 
 
M. Tracz stwierdził, że  pytał w urzędzie pracowników co będzie na sesji i nikt nie powiedział, że 
będzie to na sesji. 
 
Przewodniczący Rady – porządek prac komisji przygotowuje przewodniczący Komisji. Nie mógł 
tego nie ująć na dzisiejszej sesji ponieważ  materiały wpłynęły miesiąc temu. 
Materiały były przygotowane, -  radny p. T. Stojecki odebrał je od niego osobiście, bo był tym 
zainteresowany. 
 
T. Stojecki ma te dokumenty, zapoznał się z nimi. Z tego, co się dowiedział miało to pójść do radcy 
prawnego, który miał dać odpowiedź, stanowisko, na zarzuty komisji  . 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że opinia radcy jest. 
T. Stojecki – problem polega na tym, co powiedział radny M. Tracz, że tak ważną sprawą komisje 
powinny się zająć na spokojnie, na posiedzeniach. 
 
Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie , materiały były dostępne, bo jeżeli jeden radny 
mógł się do tego przygotować  to każdy z radnych również. 
 
O godz. 907 na salę obrad wszedł radny p. Ryszard Kowalczuk. 
 
Przewodniczący Rady poddaje pod głosowanie pierwszy  wniosek p. T. Stojeckiego, co do 
porządku obrad  ( to jest uchwała 8 i – dot. porozumienia o współpracy Gminy Lubsko z 
samorządami z Polski i Niemiec.) 
Kto jest za wykreśleniem tej uchwały : 
2 osoby głosowały za, 10 osób- przeciw , 2 osoby się wstrzymały. 
Nie głosował jeszcze radny T. Kowalczuk. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie drugą uchwałę 8a dot. wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa. 
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Przewodniczący spytał kto jest za wycofaniem tej uchwały z porządku obrad? 
Za - głosowało 3 radnych, przeciw 11, wstrzymała się 1 osoba. 
Czyli uchwała pozostała w porządku obrad. 
 
M. Tracz – odczytał opinię radcy prawnego informującą, że projekty uchwał przedkłada się 
komisjom do zaopiniowania. 
 
Przewodniczący Rady uważa, że nic nie przeszkadza, by takie uchwały były omawiane na sesji, 
te zostały już przegłosowane i są wprowadzone do porządku obrad. 
 
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie porządku obrad ze zmianami, które przyjęli. 
Za  przyjęciem porządku głosowało 11 radnych, 2 było przeciwnych, 2 wytrzymało się od głosu. 
 
Ad. 1    Przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji. 
 
M. Tracz - nie zamieszczono pytania  do Wójta w sprawie mieszkania dla p. Gawron.  
Było zadane pytanie „ Czy udzielono odpowiedzi na wniosek p dla p. Gawron „  tego nie ma w 
protokole i nie ma odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady prosił o zapisanie uwagi, jednak przypomina sobie, że przewodniczący 
komisji budżetu stwierdził, że osoba, która się ubiegała o mieszkanie wycofała się. 
 
Przewodniczący Rady spytał kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 
Za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 1 był przeciwny, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
Ad. 2  Wręczenie srebrnych medali „ Za zasługi w obronności kraju” 
 
Przewodniczący  Rady przywitał przedstawiciela WKU mjr Wiesława Adamskiego, stwierdził, że w 
tym pkt jest wręczenie medali za zasługi w obronności kraju. Prosił pana Majora i Wójta o zabranie 
głosu. 
Pan mjr W. Adamski  w imieniu  Ministra Obrony Narodowej wręczył medale  rodzicom, których 3 
lub więcej synów odbyło służbę wojskową. Jest to forma uznania ze strony Ministra Obrony 
Narodowej – rodzicom  za trud wychowania synów na godnych obywateli R.P. 
Odczytał decyzję Ministra Obrony Narodowej.- srebrny medal otrzymali : p. Szul Marianna i Karol 
oraz p. Zielińska Maria i Eugeniusz.  
Wójt również podziękował za wzorowe wychowanie synów i wręczył  kwiaty. 
 
Ad. 3 Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących komisji o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady : 
- 7.01.2010r. uczestniczył w Jasełkach  przedstawianych przez uczniów Szkoły 
- 15.01.2010r. był obecny na posiedzeniu komisji budżetu. 
- 18.01.2010r. w Urzędzie ustalał termin sesji i załatwiał bieżące sprawy  
- 21.01.2010r. – ustalał z p. Sekretarz porządek obrad sesji. 
 
M. Tracz – komisja spraw społecznych  obradowała 13.01.2010r. radni otrzymali wnioski z 
materiałami sesyjnymi. 
 
Z. Bednarski – wnioski komisji budżetu radni otrzymali na piśmie. 
 
M. Tracz zwrócił uwagę, że wnioski komisji budżetu są nie podpisane przez przewodniczącego. 
Z, Bednarski – następnym razem je podpisze. 
 
Ad. 4  Realizacja wniosków i uchwał za II półrocze 2009r. 
 
T. Stojecki  
– na wniosek Komisji Rewizyjnej Wójt miał zobowiązać kierownika ZGKiM do ogrodzenia 
cmentarza w Kole w terminie do 15.10.2009r. W sposobie załatwienia wniosków - jest informacja, 
że ostateczny termin wykonania jest do 30.06.2010r.  
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- dlaczego nie przyjęto do realizacji wniosku o zwrócenie się  do Powiatu o wycięcie drzew po 
jednej stronie drogi Brody-Datyń w celu wyznaczenia bezpiecznego ciągu pieszego. 
 
Pani Sekretarz 
- uczestniczyła w rozmowie Wójta z Kierownikiem ZGKiM, gdzie Wójt  wyznaczył termin do 
30.06.2010r. na wymianę ogrodzenia w Kole. 
 
Radca prawny – do 15.10.2009r Wójt miał zobowiązać kierownika ten termin był na to by Wójt go 
do tego zobowiązał. 
 
T. Stojecki – na komisji Wójt powiedział że do 15.10.2009r zobowiąże kierownika, jeżeli kierownik 
tego nie wykona to wyciągnie konsekwencje służbowe. 
 
Przewodniczący uważa, że wniosek jest, pytanie padło i jest ostateczny termin i nie ma co teraz 
nad tym dyskutować. 
 
Radny M. Tracz kilkakrotnie próbował zabrać głos. 
 
Przewodniczący Rady uważa, ze radni M. Tracz zachowuje się niegodnie radnego Gminy Brody. 
Prosi p. Tracza, by przeczytał sobie regulamin i statut. 
 
Przewodniczący Rady prosił o zapisanie w protokole o niekulturalnym zachowaniu radnego p. M. 
Tracza. 
 
Pani Sekretarz – komisja Spraw Społecznych we wniosku w dniu 10.10.2009r wnioskuje, by 
wysłać pismo do zarządcy drogi o wyznaczenie pasa drogi dla pieszych w związku z likwidacją 
poboczy na odcinku Brody – Datyń. 
Nie przyjęto tego wniosku do realizacji z tego względu, że : ( prosiła  Z-cę Wójta o wyjaśnienie) 
Z-ca Wójta wyjaśnił, ze na wykonanie  ciągu pieszego wzdłuż drogi muszą być spełnione 
odpowiednie warunki techniczne. W grę wchodzi wycinka 50 szt. drzew i zrobienie chodnika. 
Wyznaczenie pasa dla pieszych nie wchodzi w grę, bo musi być on  oddzielony od drogi. 
 
T. Stojecki – Wójt powinien napisać pismo do Starostwa a nic w tym kierunku nie zrobił. 
 
Z-ca Wójta stwierdził, że Wójt nie  musi przyjmować do realizacji wszystkie wnioski komisji. 
 
Ad. 6 Informacja o stanie  realizacji inwestycji (sieć kanalizacyjno – wodociągowa) 
 
Przewodniczący Rady prosił o przedłożenie informacji z-cy Wójta , ponieważ Kierownik ZGKiM 
będzie o godz. 10. 
 
Z-ca Wójta – przystąpiliśmy do inwestycji w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
Z tego programu dostaniemy zwrot dopiero w roku 2011. Aby zrealizować inwestycje musimy wziąć 
kredyt. Skarbnik aktualnie robi rozeznanie wśród banków w zakresie najkorzystniejszych warunków 
kredytowania. 
Następnie ogłoszony zostanie przetarg na wykonanie . Zakończenie i rozliczenie inwestycji 
przewidziane jest do czerwca 2011r. 
 
T. Stojecki chce wiedzieć ile domów nie jest podłączonych do kanalizacji. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że taka informacja miała być przedstawiona przez  kierownika 
na piśmie. Jak kierownik przyjdzie to poinformuje o tym radnych. 
 
Przesunięto omawianie pkt 7  aż do przybycia Wójta. 
 
Ad. 8 podjecie uchwał w sprawie: 
 
a/ wezwania do usunięcia naruszenia prawa  złożonego przez PWE Gubin dot. podjęcia 
uchwały nr XXXIV/230/09 o uchyleniu uchwały  nr XXIII/154/08… 
 



 4 
W powyższej sprawie głos zabrał prezes PWE p. Czyż. 
Widzi, ze radni podjęli wcześniej uchwałę o uchyleniu uchwały o przystąpieniu doi studium , 
przewidzieli to i rozstrzygnęli  w swoich sumieniach  i dzisiaj ta uchwała to tylko tego konsekwencja. 
Rozpoczęli starania o zgodę na koncesję rozpoznania wydobywania złóż i takie pozwolenie 
otrzymali. Dokonali rozpoznania złoża, na ich wniosek dostali pozwolenie na dokumentację 
geologiczną 
Podstawowym dokumentem by złożyć wniosek na inwestycje jest umieszczenie jej w studium 
zagospodarowania przestrzennego. Wniosek musi być zgodny ze studium. Nie dokonując  zmiany 
w studium , tym samym radni zamknęli drogę do uzyskania koncesji. 
Uważają, że został naruszony ich interes prawny i złożą wniosek do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. 
Chce przypomnieć, że  10.11.2009r. Rada Ministrów przyjęła program rządowy dot. złóż 
energetycznych do 2030r. . W tym programie złoże Gubin Zasieki jest jako złoże strategiczne dla 
interesów kraju. Są w tych przepisach zadania wykonawcze , które doprowadzą do tego, że są 
zmienianiu ustawy związane z zagospodarowaniem przestrzennym i większość tych działań 
przewidziana jest na 2010r. Niestety są to działania zmierzające do ograniczenia możliwości i 
kompetencji Gminy do decydowania  na temat co się dzieje na ich terenie w zakresie 
zagospodarowania  (chodzi również o złoża). 
Oni złożą wniosek o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego województwa,  a to jakby 
nadrzędny akt w zakresie zagospodarowania . Jeżeli on zostanie przyjęty ( ma nadzieje że ok. 
września) to radni będą zmuszeni te zmiany wprowadzić w swoim planie zagospodarowania. 
Nasuwa się pytanie jakie będą z tego konsekwencje ? 
Pamięta, że  spotykali się rok temu na komisjach , gdzie jeszcze studium działało i rozmawiali na 
temat różnych propozycji dla Gminy, różnych przedsięwzięć , mieli listę życzeń. Na które oni jako 
firma przystali, po to by inwestycje realizować. Jeżeli wejdą te zmiany o których mówił to nie będą z 
radnymi  rozmawiać na te tematy. 
 
M. Tracz prosi o opinię prawna radcy prawnego czy to tak będzie wyglądało? 
 
Radca stwierdził, że jest przyjęta strategia, nie wiadomo jaka będzie treść ustawy. To, że Dyrektor 
mówi, że nie będzie z radnymi rozmawiać  to jeszcze nie przesądzone. 
 
T. Stojecki 
– Dyrektor nie powinien mówić, że wszyscy radni jednomyślnie uchylili uchwałę ,  - prosi, by nie   
stosować odpowiedzialności zbiorowej. 
- zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego – jakie konsekwencje finansowe będą, gdy przegramy 
w Sądzie Administracyjnym  
 
Radca prawny odpowiedział, że żadne konsekwencje finansowe nie wchodzą w grę , jedynie  
może być uchylona nasza uchwała. 
 
Przewodniczący Rady zachęca radnych, by zadawali pytania kierownictwu PWE by uchwała była 
dokładnie przepracowana. Na to pozwala przepis prawny. 
 
T. Stojecki – chce uzyskać informacje – on zapoznał się z materiałami, które były w Urzędzie, 
spytał czy inni radni wzięli je by się z tym zapoznać? 
 
Radca prawny uważa, że radny nie może pytać, czy inni radni się przygotowali do sesji. 
 
T, Żychliński – jest na nie i nie obchodzi go czy inni się z tym zapoznali. 
Pomiędzy p. Żychlińskim  i p. Stojeckim nawiązała się burzliwa dyskusja. 
 
Przewodniczący Rady prosił o pytania do Dyrekcji, jeżeli nie ma to zamyka dyskusję w tym 
punkcie . 
Proponuje przegłosować uchwałę. 
Treść uchwały wyjaśnił radca prawny. 
Radni mają głosować czy uwzględniają to wezwanie czy nie. 
Projekt uchwały jest przygotowany na  nie uwzględnienie i głosują, że się nie uwzględnia. Jeżeli nie 
przejdzie będą głosować nad uwzględnieniem.  
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T. Stojecki – jeżeli teraz zagłosują na tak to się okaże , że odrzucają   wezwanie do usunięcia 
naruszenia prawa i uchwały w spr. uchylenia uchwał w spr. przystąpienia do zmiany studium – 
będą nadal ważne.   
Pan Żychliński zagłosuje na  tak a on na nie. 
 
Przewodniczący  Rady odczytał treść uchwały .dot. wezwania do usunięcia naruszenia prawa… 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 3 było przeciwnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
 
Ad. 7  Informacja Wójta o działaniach  podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt złożył informację na piśmie. 
- Wójt zajmuje się również przyjmowaniem interesantów. 

- Z ODN wpłynęło pismo  informujące, że Zespół Szkół uczestniczy w projekcie ODN „Rozwój Kadr 
Oświaty, którego celem jest doskonalenie umiejętności pracowników szkół w zakresie pisania 
projektów i pozyskiwania środków finansowych na ich realizację. 
Spośród 15 szkół zostały wybrane cztery – w tym Zespół Szkół w Brodach, o największym 
doświadczeniu  oraz najciekawszych  rozwiązaniach w zakresie realizacji projektów. 
 
- na wynajem mieszkania w Jasienicy Wójt podpisał umowę z p. Ziętek na czas nieokreślony. 

- odnośnie placów zabaw  - w tym roku otrzymają je Kumiałtowice i Zasieki 

- odśnieżanie dróg jest realizowane na bieżąco, nieraz trzeba  trochę poczekać, ale drogi są  
  przejezdne. Wójt prosi radnych, sołtysów o pomoc  w tej sprawie. 
 
M. Tracz spytał czy w razie braku wody pitnej gmina jest przygotowana do podstawienia zbiorników 
z wodą? 
 
Wójt odpowiedział, że nie, nawet tego nie ma powiat. 
 
T. Stojecki stwierdził, że jest beczka, inne gminy z niej korzystają, jednak gmina ponosi koszty 
dojazdu a to jest bardzo drogie. 
Może należy pomyśleć o agregatach do prądu. 
 
Przewodniczący Rady – o agregatach na hydrofornię mówi się już drugą kadencję. Nam 
potrzebne są dwa agregaty do Brodów i Biecza, natomiast Datyń  trzeba podłączyć do Brodów. 
 
T. Stojecki – można skorzystać z agregatów obrony cywilnej. 
 
R. Kowalczuk prosi o rozszerzeni punktu 7 dot. spotkania w Olszynie. 
 
Wójt – był na zaproszenie przedsiębiorców z Przejścia Granicznego w Olszynie przy udziale 
przedstawicieli Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Zielonej  Górze 
Po  przejęciu byłego przejścia granicznego przez Starostę nastąpiły zmiany funkcji. Dla nich jest to 
droga a nie przejście. Starosta ma to na stanie i dąży do jak najlepszego zagospodarowania, szuka 
inwestora strategicznego. 
Wójt pojechał po to, by poprzeć przedsiębiorców, by mieli dogodny dojazd do tego miejsca. 
Dyrektor powiedział, że za 2-3 lata będzie tam węzeł autostradowy. 
Zrodził się pomysł, by do tej pory  umieścić tam oznakowania jakie działalności tam się znajdują. 
Jego propozycja – by przedsiębiorcy wystąpili z wnioskiem do Ministra Transportu, by pozwolił na 
możliwość zjazdu do tych działalności. 
 
T. Stojecki spytał odnośnie pkt 5 . 
Wójt brał udział w posiedzeniu  Prezydium i zarządu Powiatowego ZOSP. 
- czy podjął jakieś działania  by OSP wpisano do KRS? 
- czy będzie coś robione w OSP Koło? 
 
Wójt – po spotkaniu z sołtysami  spotkał się z  Prezesem OSP i sołtysem Koła, żeby zastanowić 
się jakie są realne możliwości funkcjonowania czy też nie - OSP Koło. 
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Fizycznie OSP w Kole  nie działa i tak jak określono na spotkaniu – psuje statystykę w powiecie. 
Musimy podjąć decyzję albo uruchamiamy albo likwidujemy, ale o tym będziemy jeszcze 
rozmawiać. 
 
Przewodniczący Rady spytał jaki czas jest potrzebny Wójtowi do zakończenia tego tematu. 
Podobna sytuacja była w innej miejscowości. Bo jeżeli nie ma ludzi,  to Wójt nic nie wymyśli. 
Dlatego należy podjąć męskie decyzje. Spytał czy wystarczy na to kwartał? 
 
Wójt – do końca tego kwartału będzie sprawa wyjaśniona. 
 
Z-ca Wójta –. Należy rozgraniczyć czy  Wójt występuje jako Prezes OSP czy też jako Wójt.. Jeżeli 
chodzi o sprawy statutowe to sprawa wewnętrzna jednostki, my jako Urząd możemy ewentualnie 
odebrać im sprzęt, który jeszcze mają .Jeśli chodzi o kwestie statutowe to oni sami muszą podjąć 
decyzję czy się chcą rozwiązać. Zarząd OSP Koło jest jednostką, którą sam się powołał. Sytuacja 
w Kole jest taka, że większość młodych strażaków wyjechała za granicę do pracy. , oni mogą 
wrócić. 
Uważa, że jeżeli gmina nie ma żadnych strat ,  to jedynie można zabrać sprzęt. Nie jest 
argumentem mówienie, że OSP Koło zaniża statystyki. 
  
Ad. 8c uchwała w spr. uchwalenia regulaminu korzystania z  kompleksu boisk sportowych  
ORLIK 2012 
 
R. Kowalczuk zgłosił propozycję dopisania w pkt. J  część zdania „ bez opieki rodzica lub opiekuna 
prawnego” 
 
O godz. 1035 salę obrad opuściła D. Bednarczuk. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały z powyższą propozycją. 
Za przyjęciem uchwały glosowali wszyscy radni (14 osób). 
 
Ad. 8d/ uchwała w spr. zarządu i korzystania z cmentarzy komunalnych w gminie. 
 
Pani Sekretarz przypomniała, że w § 7 pkt. 1 za umieszczenie zwłok w kaplicy - jedna komisja 
proponowała  80 zł za dobę, druga  również 80 zł ale bez dopisku „za dobę” 
Obie komisje proponowały wykreślić § 8. 
 
O godz. 1040 weszła radna D. Bednarczuk. 
 
Z. Rękas proponuje odstąpić od wpisu wyrazów „za dobę” 
 
Przewodniczący Rady proponuje przyjąć uchwalę z wykreśleniem słów „ za dobę” oraz  bez § 8. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały  głosowali wszyscy radni (15). 
 
Ad. 8 e/ uchwała w spr. opinii projektu uchwały Sejmiku w spr. likwidacji szpitala w 
Torzymiu. 
 
Radca prawny wyjaśnił, ze to nie jest likwidacja tylko przekształcenie szpitala w spółkę. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
 
Ad. f/ uchwała w spr. powołania komisji inwentaryzacyjnej. 
 
Do projektu uchwały nie zgłaszano pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
Ad. 8g / uchwała w spr. zbycia nieruchomości stanowiących mienie komunalne gminy Brody 
w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (15). 
 
Ad. 8h/ uchwała w spr. udzielenia pomocy finansowej powiatowi żarskiemu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały  głosowali radni jednogłośnie.(15). 
 
Ad. 8 i/ uchwała w spr. porozumienia o współpracy Gminy Lubsko z samorządami z Polski i 
Niemiec….. 
 
T. Stojecki –  w uchwale jest napisane, że Wójt ma informować radnych . w związku z tym ma 
pytanie - czy  Wójt może w imieniu Gminy podpisać zobowiązanie odnośnie kosztów i czy rada 
Gminy będzie musiała to przyjąć czy nie. Chodzi o pieniądze , jeżeli będziemy  musieli dać 
pieniądze, a później otrzymamy je dopiero po wykonaniu to skąd je weźmiemy ? W tej uchwale 
Wójt ma informować Radę. Jeżeli Wójt się zobowiąże w imieniu Gminy na pokrycie części kosztów, 
które przypadają na gminę Brody, to czy my będziemy zobligowani przyjąć to do budżetu i… Czy 
mogą jako Rada to ……….. 
 
Wójt – jesteśmy na etapie składania wniosku, Wszystkie sprawy finansowe będą wcześniej  
przerabiane na komisjach a rada będzie zatwierdzać. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych , 2 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
Ad. 6  Informacja o stanie  realizacji inwestycji.( sieć wodno kanalizacyjna) 
 
Z. Rękas poinformował o ilości przyłączonych nieruchomości , 
W Brodach nie przyłączonych do kanalizacji jest 9 obiektów natomiast w J. Dolnych 14. 
Przyczyny są różne: finansowe, część ludzi ma zainstalowane zbiorniki, są pustostany, są też 
nieruchomości do których ze względów technicznych nie można się podłączyć. 
 
T. Stojecki spytał  
-czy Zakład sprawdza, czy osoby nie podłączone do kanalizacji mają faktury na wywóz 
nieczystości, w jaki sposób utylizują ścieki? 
- na komisji kierownik powiedział, że gospodarstwo p. Schlaffke zostało opomiarowane. Dowiedział 
się, że to nie jest prawda. 
 
Z. Rękas – nie powiedział, że  podłączył tylko zakupił materiały. 
Pan Schlaffke najprawdopodobniej  będzie korzystał ze swojej studni. 
Kierownik na razie wstrzymał się i czeka na pismo od p. Schlaffke. 
 
E. Trzeciak  zabrał głos bez zgody przewodniczącego rady. 
 
Przewodniczący Rady – prosił radnego E. Trzeciaka, by nie zabierał głosu bez zgody 
przewodniczącego. Na sesji głosu udziela Przewodniczący Rady i taką zasadę proponuje stosować 
na posiedzeniach komisji. 
Sprawę przyłączy  i kwoty, którą Rada przydzielała na opomiarowanie oraz kwot uzyskane za 
abonamenty, które miały służyć wodomierzom -  to przewodniczący komisji rewizyjnej oraz innych 
komisji powinni  rozpracować z kierownikiem. 
 
M.Tracz–kierownik powiedział na komisji, że p. Schlaffke został podłączony, teraz mówi, że nie. 
 
Przewodniczący Rady – proponuje, by już teraz informować mieszkańców J. Wysokich o nowej 
inwestycji. Może nawet imiennie wysłać takie pisma, by ludzie przygotowali się do inwestycji. 
Informacja, że ktoś ma swój zbiornik i wywozi do oczyszczalni nie przekonuje go. 
 
M. Tracz – osoby, które rezygnują z podłączenia niech napiszą oświadczenie, że nie chcą się 
podłączyć. 
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Z-ca Wójta stwierdził, że na etapie projektowania uzgadniają z właścicielem tę kwestię.  
My musimy na każdym etapie przyłączyć zainteresowanego, chyba, że są przyczyny techniczne. 
Będziemy te kwestie sprawdzać tak samo jak wywóz nieczystości stałych. 
Są to tylko sprawy techniczne, można robić to np. z akcją posesja. 
 
M. Tracz spytał kto płaci w przypadku potrzeby wykonania przepompowni? 
Z-ca Wójta odpowiedział, że płaci gmina. 
 
Ad. 9  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wójt otrzymał w przerwie Gazetę Regionalną w której zamieszczono artykuł, że w Brodach 30.01 
Wójt zaprasza mieszkańców na spotkanie noworoczne. 
Jest to informacja fałszywa, zostanie wysłane sprostowanie do gazety. 
 
Z. Bednarski – prosi o przekazanie Energetyce, że w przypadku braku prądu powinni informować 
wcześniej sołtysa . Powinni określić również kiedy prąd będzie.  
 
T. Stojecki spytał jakie są koszty udrażniania dróg, czy wystarczy środków w budżecie? 
 
Z-ca Wójta uważa, że jeszcze zima się nie skończyła , trwają działania doraźne, nie mamy jeszcze 
wszystkich faktur. Środków na pewno zabraknie. 
 
Przewodniczący Rady uważa, że lepiej dać środki na odśnieżanie niż płacić za gotowość. 
 
T. Stojecki czy fundusz sołecki zostanie zwiększony w przypadku gdy na zaplanowane zadanie 
ceny materiałów będą wyższe? 
 
Przewodniczący Rady uważa, że fundusz sołecki będzie realizowany w ramach przyznanych 
środków. Proponuje omówić ten temat w lutym gdy będzie pani Skarbnik. 
 
O godz. 1130 salę obrad opuścił radny M. Tracz. 
 
Wójt rozmawiał z p. Skarbnik o funduszach. Obowiązuje dyscyplina finansowa, musi być 
wykorzystanie tak jak jest we wnioskach, nie można zwiększać kwot. 
 
E, Rudnicki nagminnie jest wyłączane oświetlenie na ul. Kościuszki, Kilińskiego, Polnej.  Ten 
problem jest już od lat. Zrobienie nowej trafostacji miało rozwiązać problem jednak tak się nie stało. 
Co Wójt zamierza z tym zrobić? 
 
Wójt udzieli  odpowiedzi na piśmie. 
 
Ad. 10. Wolne wnioski. 
 
Z. Rękas prosił radcę prawnego o wyjaśnienie odnośnie stawki za wodę. 
 
Radca prawny stwierdził, że rada nie podjęła uchwały wobec tego obowiązuje taryfa ZGKiM. 
 
Przewodniczący Rady dla niego (może również i dla radnych ) jest nauczka, że jest za swobodą 
cen świadczonych usług   przez ZGKiM , nawet może mieć wodę za 5 zł/m3 Zobaczymy komu ją  
będzie sprzedawał i   kto będzie świadczył usługi .Woda miała być podniesiona i jest. Zgadza się z 
kosztami, tylko nie zgadza się z tym., że ze stawki za wodę nie ma żadnej inwestycji. Jest porażką 
tej kadencji, że się nic nie dało z tym zrobić. 
 
O godz. 1135 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXXVI Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


